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معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار:

دکتر کلامی: بیبرنامگی در حوزه آموزشهای مهارتی آذربایجان شرقی باید کاسته شود

از بیبرنامگی در حوزهی آموزشهای مهارتی استان باید کاسته شود که هرکسی بدون برنامه یک مجموعه آموزشی

تعریف کرده و آموزش میدهد که این مهم، انرژی و امکانات ما را تلف میکند؛ بنابراین باید وحدتی در این حوزه شکل

بگیرد.

از نقل  به  آذربایجان شرقی  استان  ای  اداره کل آموزش فنی و حرفه  روابط عمومی  به گزارش 
خبرگزاری ایسنا معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار آذربایجان شرقی گفت: از بی برنامگی در
حوزه ی آموزش های مهارتی استان باید کاسته شود که هرکسی بدون برنامه یک مجموعه آموزشی
تعریف کرده و آموزش می دهد که این مهم، انرژی و امکانات ما را تلف می کند؛ بنابراین باید

وحدتی در این حوزه شکل بگیرد.
محمد کلامی روز سه شنبه، ۳۱ خرداد ماه، در اولین جلسه ی شورای توسعه مهارت آذربایجان شرقی
که با حضور محمد رضا شاه پسند، معاون آموزش سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور برگزار شد،
اظهار کرد: مهارت انسانی به عبارت غربی ها چون سرمایه های انسانی است البته انسان فراتر از
سرمایه است؛ بنابراین این مهم در حوزه ی تولید بسیار موثر است و سبب ارتقاء بهره وری می شود

که در اهمیت آن باید سخن فرسایی کرد.
وی ادامه داد: باید مهارت نیروی انسانی خود را ارتقاء دهیم تا در کشورهای پیرامون خود نقش

موثری داشته باشیم و این ارتقاء وابسته به مهارت انسانی است.
وی افزود: آنچه نقش مهارت نیروی انسانی را پررنگ تر می کند، شرایط اجتماعی و اقتصادی جامعه
است چراکه بسیاری از مدرک ها زمان و عمر پیدا کرده اند و بودن سازمان فنی و حرفه ای برای

ارتقاء مهارت جامعه موثر است چراکه بخش عمده ی بیکاری جامعه ما، بیکاری ساختاری است.
کلامی خاطرنشان کرد: مهارت و به روز شدن با تحولات اجتماعی و ایجاد آزادی و پویایی شغلی و
برقراری ثبات در این حوزه بسیار مهم است که جنس بیکاری آذربایجان شرقی از جنس تحصیل

کنندگان است و در بخش صنوف و مهارت های ساده با کمبود نیروی کار مواجه هستیم.
وی همچنین گفت: منزلت و جایگاه و تحصیل کنندگان این اجازه را نمی دهد که کار یک کارگر
ساده را انجام دهند چراکه دولت زمان و هزینه هایی را برای آنها صرف کرده است؛ بنابراین سازمان
فنی و حرفه ای باید انگیزه ای برای آنها ایجاد کند تا به سمت آموزش سوق پیدا کنند که این امر
یکی از ضعف های ما است و اگر نظام آموزش فنی و حرفه ای به خوبی عمل کند، میزان متقاضیان

ورود به حوزه ی تحصیلات تکمیلی نیز کاهش می یابد.
وی اضافه کرد: ما به جلسات شوراها به دید نشست و برخاست نگاه می کنیم درحالیکه شورا برای
هماهنگی ایجاد شده است تا آینده و گذشته خود را مقایسه کنیم؛ باید هر ماه موضوعات و دغدغه

ها را بیان کرده و چاره اندیشی کنیم و به فکر راه حل باشیم.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار آذربایجان شرقی یادآور شد: در آموزش فنی و حرفه ای
استان، سند توسعه ی استانی را داریم که اولویت استان برای توسعه مشخص است؛ برای نمونه
تبدیل شدن به قطب سوم خودروسازی از اولویت های ما است و بر روی آن سرمایه گذاری خواهیم

کرد و مجموعه ی آموزشی ما باید طبق آن نیرو تقویت کند.
وی اضافه کرد: شش حوزه را در سند اولویت دار خود انتخاب کرده ایم که در رشد هشت درصدی
سازمان صمت هم مطرح شده اند که در یک جلسه باید آنها را بررسی کرد که استان ما باید به کدام

سمت برود و طبق آن نیروی متخصص تربیت کند.
وی گفت: صنایع سنتی ما شناسنامه ی ما هستند، باید آنها را به جامعه معرفی کنیم و مزیت
اقتصادی و نقش آنها در ایجاد ثروت برای نسل جدید را هم تبیین کرد تا آنها هم بدانند که چه

مزیتی دارند و راغب آموزش آن شوند.
کلامی در پایان تاکید کرد: ما صرفاً در گفتار و کلام به مشاغل سنتی توجه کرده ایم و چندان کار
آنچنانی بر روی آم انجام نشده است و این امر برای نسل جدید ما تبیین نشده لذا ابتدا باید آن را

معرفی کرد.
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